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Fitis 32 (4) 1996

Uit de Natuurbeschermingscommissie

Coen Looij

De aanhouder wint...

Binnenduin

° Als eerste mag het succes van Najade worden genoemd. Els

Tijms strijdt al jaren voor het behoud van dit circa 1 ha

groot bos in Santpoort-Zuid, tussen de Duinweg, Louise de

Collignylaan en Anna van Burenlaan. De komst van appartemen-
ten op dit verborgen stukje bos is voorkomen en de officiële

bosbestemming is een feit. Het bos is in erfpacht gegeven

aan de Stichting Behoud Binnenduinbos.

Duinen en strandvlakte

° Een groot succes is ook behaald door de Stichting Duinbe-

houd. De Raad van State heeft uitgesproken dat de grondwa-

terwinning in de Kennemerduinen verder kan worden terugge-

drongen dan door de provincie al was opgedragen aan het wa-

terleidingbedrijf Zuid-Kennemerland (WLZK). Met ingang van 1

januari 1998 zal jaarlijks nog circa 500000 m
1 worden opge-

De Natuurbeschermingscommissie is dit jaar een aantal maal bij
elkaar geweest om de hieronder genoemde activiteiten af te

stemmen. Tevens zijn veel van deze punten in het overleg met

de Stichting Zuid-Kennemerland Natuurlijk (SZKN) aan de orde.

De opsomming is gegroepeerd naar het soort terrein. Daarbinnen

worden eerst de successen vermeld, want hoe bescheiden soms

ook, ze mogen er zijn.
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pompt. Dit was in de oorspronkelijke opzet circa 2 miljoen

m
3

.

Als u dan nagaat dat in 1995 ruim 8 miljoen m
3 water en

enkele jaren terug nog 9.5 miljoen m
3 jaarlijks werd opge-

pompt dan verandert de situatie mogelijk dus drastisch in

het duin. -

Jac. P. Thijsse schreef in 1910 in zijn Blonde Duinen: "Vlak

bij de barre zee liggen vaak de mooiste duinvalleitjes .
De

grond is er wat lager, haast altijd vochtig. Ja, waar de

waterleidingen hun verderfelijk werk nog niet hebben ver-

richt blinken er heldere meertjes, omzoomd met boschjes van

duindoorns en berken." Een toekomstbeeld....?

° Ook was eerder dit jaar een succes behaald bij de Raad van

State welke de constaterende vergunning... van de provincie

aan het circuit van Zandvoort had afgekeurd. In deze slepen-

de zaak toverde de provincie echter weer een nieuw machts-

middel uit haar hoed en vindt het normaal dat zij nu weg kan

komen met een gedoogvergunning voor het circuit.

° Het afgelopen jaar is wederom een brief door de Stichting

Zuid-Kennemerland Natuurlijk gestuurd met betrekking tot het

voornemen om een fietspad door het Nationaal Park Zuid-Ken-

nemerland aan te leggen. Op zich is het positief dat er geen

graafwerkzaamheden nodig zijn omdat het fietspad over be-

staande verharding moet gaan lopen. Dit pad komt echter dan

nog vlak langs een natuurkern. Aangedrongen is op compense-

rende natuurmaatregelen. Natuurmonumenten heeft dit inmid-

dels ook gedaan bij de gemeente Velsen door alleen haar me-

dewerking aan een fietspad te geven als de zuidlus (weg) bij

IJmuiderslag ook echt wordt afgebroken en de Duin & Kruid-

bergerweg autovrij wordt. Voor dit laatste zijn ook de loka-

le bewoners inmiddels warm voorstander. Het wachten is dus

nog op ...de gemeente Velsen... Doordat Natuurmonumenten

haar poot stijf houdt kan zich hier een succes gaan aandie-

nen .

Deze activiteit is overigens een voorbeeld hoe we binnen

SZKN meer vanuit een project willen werken. Ieder lid dat

dit onderwerp van belang vindt, kennis of anderszins in kan

brengen is welkom. En dat geldt ook voor de andere punten. U

hoeft dus niet in een commissie te zitten om zich toch voor

een bepaald onderwerp in te kunnen zetten!

° Het afgelopen jaar is gereageerd door SZKN op de plannen van

de gemeente Velsen voor een derde haven in IJmuiden. Met

name is aangedrongen op compenserende maatregelen. Inmiddels

heeft de Gemeente Velsen ook het Kennemerstrand weer op de

agenda gezet met een nieuw plan voor verdere (economische)

verbetering. Onderdeel van dit plan is een nieuwe weg over

het strand tussen de Zuidpier en IJmuiderslag. Doordat deze
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weg echter deels via wettelijk beschermd duinterrein loopt
is door SZKN al protest aangetekend. Wij menen dat er wat al

te eenvoudig wordt geredeneerd dat als er een weg ligt dan

de economische malaise vanzelf verdwijnt rond het strand-

plan. Vanwege subsidiemogelijkheden heeft de gemeente Velsen

echter haast. Door de provincie is inmiddels aangegeven dat

de plannen van Velsen wat al te snel in elkaar zijn gezet en

niet overal even zorgvuldig zijn.
Eén van de compenserende maatregelen is bijv. het Binnenmeer

op het Kennemerstrand een natuurfunctie te geven. De Samen-

werkende Vogelwerkgroepen Noord-Holland (SVN) heeft bij de

exploitant van het Kennemerstrand gereageerd om het Binnen-

meer dat bedoeld was voor surfers en andere recreatie, als

vogellocatie te benoemen. De vogels hebben er immers massaal

bezit van genomen. In combinatie met de Zuidpier ontstaat

dan mogelijk weer een vermaard vogelkijkpunt.
Rond het strandplan wordt momenteel samengewerkt door SZKN,

Natuurmonumenten, Milieufederatie Noord-Holland en het SVN.

° Aan de Amsterdamse Waterleidingen is een brief gestuurd om

het trimmen te reguleren, dit naar aanleiding van eerdere

discussies die nog niet tot resultaat hadden geleid. Inmid-

dels heeft GWA geantwoord en vindt zij dat het wel meevalt

met de trimgroepen, de categorie trimmers waartegen met name

om maatregelen is gevraagd. Wordt vervolgd..

Gemeenten

° Martin Smit heeft succes gehaald bij de gemeente Haarlem,

hoewel daar wel een extra herinnering voor nodig was. Na een

brief van ons over kapwerkzaamheden in het broedseizoen,

heeft de groenvoorziening van de gemeente nu toegezegd na

1 maart geen kap meer uit te voeren.

° Een volgend succes is dat de gemeente Velsen het afgelopen

jaar heeft besloten dat zij geen vergunning zal afgeven voor

verjaging van meeuwen bij de jachthaven in IJmuiden.

° Met de gemeente Haarlem is het ecologisch beheerplan 'door-

gekauwd'. Adviezen zijn overgenomen. Er is optimisme dat

deze adviezen ook in uitvoering zullen worden gebracht.

Veenweide & Ruigoord

° Vorig jaar heeft Evert van Huijssteeden tijdens een hoorzit-

ting bij de Raad van State, namens SZKN, het belang van

Ruigoord als natuurgebied nogmaals benadrukt in de procedure
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tegen de komst van de Afrikahaven aan het Noordzeekanaal.

Hoewel de gemeente Amsterdam het gebied inmiddels tot haar

grondgebied kan rekenen (was Haarlemmerliede),
heeft de Raad

van State aan het Europese Hof voorgelegd in hoeverre eerst

een milieu-effectrapportage nodig is. Naar verwachting leidt

dit tot twee jaar vertraging.

° Met het Recreatieschap Spaarnwoude is contact gezocht vanuit

de wens van de ledenvergadering of de Gruiterspolder (achter

de IJsbaan Spaarndam) mogelijk een deel van het seizoen lan-

ger onder water kan staan. De eerste reactie was wat afwij-

zend. Is dit wel goed voor het gras en willen de woonbootbe-

woners dit wel? De discussie is dus gestart en kracht bijge-

zet met een brief met onze ideeën (zie Fitis 32 (2) : 86)
. Bij

het recreatieschap zijn in de loop van de jaren meerdere

plannen neergelegd voor natuurontwikkeling. Binnen SZKN-ver-

band is recent besproken deze opnieuw op de agenda te zetten

bij het Recreatieschap.

0 Door het gewest Zuid-Kennemerland is een plan gepresenteerd

om de (westelijke) Ringvaart van de Haarlemmermeer en aan-

grenzende veenweidegebieden ecologisch te verbeteren om be-

ter dienst te kunnen doen als verbindingszone tussen Spaarn-

woude en het Zuid-Hollandse plassengebied. Binnen SZKN is

hierop al enthousiast gereageerd. Dit plan is echter een

eerste verkenning en zal nog flinke afstemming vereisen.

° In Hillegom heeft Louis van Trigt gereageerd op het struc-

tuurplan van de gemeente. Met name heeft hij hierin de kwa-

liteit benadrukt van de Oosteinderpolder als weidevogelge-

bied en hier aandacht voor gevraagd.

° Naar aanleiding van de berichtgeving over de Houtrakkerbeem-

den waarin tijdens het broedseizoen waterinlaat plaatsvond

(zie Fitis 32(2): 66) is eind oktober een avond belegd om

ons standpunt voor verder overleg met de beheerder te bepa-

len.

Haarlemmermeer

° In de Haarlemmermeer is gereageerd op het concept Natuurbe-

leidsplan van de gemeente. Naar ons idee wordt in dit plan

te weinig gedaan om de Geniedijk op te vijzelen tot natuur-

dijk of ecologische verbinding. Ook andere natuurverenigin-

gen in de Haarlemmermeer hebben dit al langer op hun ver-

langlijstje staan. Gezien het provinciaal beleid om dijken

meer een natuurfunctie te geven en ook eerdere uitspraken

van de gemeente in haar milieubeleidsplan dat de Geniedijk
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een ecologische verbinding is, lijkt er voldoende basis om

op deze dijk natuurontwikkeling toe te passen. Inmiddels

heeft de gemeente de Geniedijk opgenomen in het (concept)

natuurbeleidsplan.

° De ontknoping rond de N22 komt ook in zicht. Deze weg moet

in het westen van de Haarlemmermeer komen, echter enkele

meters vanaf de IJtocht welke de kern van de ecologische

verbinding moet gaan vormen in de nieuwe plannen om in het

westen van de Haarlemmermeer 1600 ha nieuw groen te ontwik-

kelen. De dienst Ruimte & Groen (provincie) gaat de plannen
hiervoor verder uitwerken. De dienst Verkeer (provincie)

plant hier echter een weg doorheen en helpt zo een groene

investering van 350 miljoen om zeep. Inmiddels heeft ook het

Ministerie van Landbouw, Natuurbeheer en Visserij begrepen
dat dit niet helemaal klopt. Zij dringt ook aan op een ander

tracé. Er is gereageerd op de milieu-effectrapportage en de

streekplanherziening. De procedure is momenteel in een

streekplanuitwerking.-

° Er is gereageerd op de milieu-effectrapportage van de Flori-

ade 2002. Deze Floriade wordt gepresenteerd als duurzaam,

doch daar blijkt weinig van. Een deel van het Haarlemmer-

meerse Bos wordt gekapt, alsmede het grootste deel van het

Meerbos. Deze Floriade wordt naar onze mening op een foutie-

ve locatie aangelegd.

Met deze soms erg summiere samenvatting krijgt u hopelijk toch

een beeld dat er veel zaken spelen en dat deze ook tot een

succes kunnen leiden. De natuurbescherming -onder de bezielen-

de leiding van Martin Smit- is uitgegroeid tot een omvangrijk

gebeuren, waarin inmiddels met vele partijen wordt samenge-

werkt. Het is voor een groot deel aan Martinè inzet te danken

dat de natuurbescherming binnen de vereniging staat als een

huis en dat de Vogelwerkgroep een belangrijke steunpilaar is

binnen de Stichting Zuid-Kennemerland Natuurlijk. Martin

blijft zijn kennis binnen de Natuurbeschermingscommissie be-

schikbaar stellen doch treedt af als voorzitter en zal het

stokje overdragen aan Diet Veenendaal (na goedkeuring van de

komende ledenvergadering) .
Aan Diet en de natuurbeschermers de

uitdaging de slagvaardigheid van de natuurbescherming verder

uit te bouwen met meer kennis van ecologie, juridische zaken,

communicatie (pers, hoorzittingen) en administratieve onder-

steuning. Aan u als lezer de uitdaging om mee te doen als zich

weer een project voordoet, waar u mogelijk kennis in kan bren-

gen, want de natuurbescherming staat alleen sterk bij de inzet

van velen.


